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Spørgsmål nr. 44 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Statsministeren udtaler i interview til Berlingske den 8. okto-

ber 2019: "Jeg håber så, at Folketinget vil lave en vurdering af 

hele situationen og ikke kun forholde sig til det her med ud-

gangspunkt i spørgsmål om frihedsrettigheder og retten til pri-

vatliv." Vil ministeren oplyse, om udtalelsen skal forstås såle-

des, at regeringen vægter ønsket om masseovervågning af bor-

gerne højere end forpligtelsen til at værne om danskernes grund-

lovssikrede frihedsrettigheder, herunder retten til privatliv? Der 

henvises til artiklen: Mette Frederiksen bebuder massivt øget 

overvågning i kampen mod kriminelle: »Vores samfundsmodel 

er på spil«, Berlingske den 8. oktober 2019.”

Svar:

Danskernes tryghed er en kerneprioritet for regeringen, og derfor har jeg 

lanceret en række tiltag, der samlet set skal genskabe trygheden og sikker-

heden i det offentlige rum. 

Siden angrebet mod Skattestyrelsen i august 2019 har der været en tæt dia-

log med myndighederne om, hvilke yderligere redskaber politiet har brug 

for. Dialogen er mundet ud i 16 nye initiativer, der skal sikre danskernes 

tryghed og sikkerhed, herunder initiativer om øget overvågning. Initiati-

verne om øget overvågning i udspillet er et ønske fra politiet, da det vil 

kunne gøre en reel forskel i politiets arbejde.

Vi skal selvfølgelig have en overvejelse af, om vi går for tæt på privatlivets 

fred med mere tv-overvågning. Jeg har det dog grundlæggende sådan, at tv-

overvågning er et gode, som hjælper os til at skabe tryghed og frihed i sam-

fundet. 

Ved at give politiet yderligere redskaber, der vil kunne lede til en hurtigere 

og mere effektiv opklaring af kriminalitet, er det således min opfattelse, at 

vi samlet set skaber mere tryghed og frihed i vores samfund. 
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